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اخبار خبر

دستگیری عاملان قطع درختان تاغ 
و تخریب محیط زیست در مهدیشهر

فرمانده انتظامی شهرستان مهدیشهر از کشف 
یک تن و ۸۰۰ کیلوگرم چوب تاغ قاچاق در محور 
یگان  ماموران  تلاش  با  شهمیرزاد  محل  فولاد 

امداد این شهرستان خبر داد.
ماه   بهمن   ۶ الدین  شهاب  مهدی  سرهنگ 
دراین باره گفت: در راستای اجرای طرح مبارزه با 
قاچاق کالا، نیروهای یگان امداد این شهرستان، 
با برقراری ایست و کنترل در محور فولاد محله 
- شهمیرزاد و حین کنترل خودروهای عبوری به 
یک دستگاه نیسان مظنون و آن را برای بررسی 

بیشتر متوقف کردند.
وی در ادامه با اشاره به اینکه در بازرسی از 
این خودرو یک تن و ۸۰۰ کیلو چوب درختان تاغ 
کشف شد، افزود: در این رابطه دو نفر دستگیر و 
پس از تکمیل پرونده مقدماتی برای سیر مراحل 
به دادسرا معرفی شدند؛ کارشناسان ارزش این 
محموله را بیش از ۲ میلیارد ریال برآورد کرده 

اند.
فرمانده انتظامی شهرستان مهدیشهر با بیان 
اینکه چوب های کشف شده تحویل اداره منابع 
طبیعی شد، تاکید کرد: حفظ و حراست از محیط 
زیست به عنوان سرمایه ملی از وظایف همه 
سازمان ها و ادارات است و باید با افرادی که 
به خاطر سودجویی اقدام به تخریب این سرمایه 

خدادادی می کنند قاطعانه برخورد شود.

بهسازی چراغ های راهنمایی 
۶۵تقاطع پایتخت تا پایان سال

بهینه سازی  تخصصی  کمیته  جلسه  اولین 
عملکرد تقاطع های پایتخت با حضور مدیرعامل 
شرکت کنترل ترافیک، معاون مطالعات سازمان 
حمل و نقل و ترافیک و معاون اداره کل حمل 
و نقل عمومی و امور مناطق شهرداری تهران 

برگزار شد.
از  این جلسه، گزارشی  ایسنا، در  به گزارش 
مسائل و مشکلات مربوط به زمان بندی و عملکرد 
وضع موجود چراغ های راهنمایی در تقاطع های 
اصلی مناطق ۲۲ گانه شهر تهران توسط اداره کل 

حمل و نقل عمومی و امور مناطق ارائه شد.
شرکت  سرپرست  برادران،  حمید  سپس 
به روزرسانی  ضرورت  بر  تهران  ترافیک  کنترل 
نرم افزاری و سخت افزاری سامانه کنترل هوشمند 
تقاطع های پایتخت تاکید کرد و گفت: با توجه 
به آغاز عملیات اصلاح نواقص موجود در برخی 
لوپ های  جمله  از  شهر  سطح  تقاطع های  از 
و   LED فانوس های  نقلیه،  وسایل  حسگر 
اشکالات چراغ های راهنمایی عابر پیاده به موازات 
شبیه سازی و بهینه سازی ۶۵ تقاطع تا پایان سال 

جاری، رفع و تکمیل خواهد شد.
در ادامه، غلامرضا طاهرنیا، معاون مطالعات 
سازمان حمل و نقل و ترافیک در این جلسه، 
نرم افزارهای  به روزرسانی  ضرورت  و  اهمیت 
و  نقل  و  حمل  حوزه  در  خرُدنگر  و  کلان نگر 
یحیی صادقی  داد.  قرار  تأکید  مورد  را  ترافیک 
جهانی، معاون  اداره کل حمل و نقل عمومی 
و  مدیریت  اینکه  اعلام  با  نیز  مناطق  امور  و 
در  تردد  برای  راهنمایی  چراغ های  زمان بندی 
تقاطع های پایتخت، نیازمند برنامه ریزی دقیق 
توسط شرکت کنترل ترافیک است، تأکید کرد: 
تأمین و اختصاص اعتبارات مورد نیاز برای خرید 
و به روزرسانی امکانات و تجهیزات نرم افزاری و 
سخت افزاری در سال ۱۴۰۳ را از طریق شرکت 

کنترل ترافیک، مورد پیگیری قرار خواهیم داد.
بین الملل  امور  و  روابط عمومی  اعلام   بنابر 
معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران، 
مشکلات  و  مسائل  دقیق  شناسایی  و  احصاء 
عملکرد بهینه تقاطع های پایتخت و نحوه رفع 
اشکالات زمان بندی چراغ های راهنمایی هوشمند 
و زمان دار در جلسه آتی این کمیته، مورد بررسی 

و تصمیم گیری قرار خواهد گرفت.

زوایایی جدید از حادثه اتوبوس در 
سمنان

یک  کارگران  حامل  اتوبوس  واژگونی  حادثه 
کارخانه در سمنان به جان باختن به نفر انجامید 
و حالا زوایای جدیدی از این حادثه نمایان شده 

است.
یه گزارش مهر، سال ۱۴۰۲ برای جامعه کارگری 
استان سمنان سال تلخی بوده است سالی که در 
بهارش چند حادثه از جمله جرثقیل در کارخانه ای 
در شاهرود چند خانواده را داغدار کرد و اوج تراژدی 
چند ماه بعد و در شهریورماه، با انفجار در معدن 

طزره پدید آمد.
حادثه ای که در آن شش کارگر جان خودشان 
را از دست دادند اما این پایان کار نبود و باز هم 
حوادث کارگری در استان سمنان به جان باختن 
فعالان  و  مردم  صدای  دیگر  تا  انجامید  کارگران 

بخش کارگری نیز در بیاید.
واژگونی اتوبوس

هفته گذشته چهار کارگر در دو کارخانه استان 
سمنان جان خود را از دست دادند و یک روز بعد 
از تشییع پیکر این کارگران، واژگون شدن اتوبوس 
حامل کارگران کارخانه کفش در جاده سمنان – 
مهدیشهر، جان سه کارگر دیگر را گرفت تا سال 

سیاه جامعه کارگری استان سمنان کامل شود.
و  سمنان  استان  قضائی  دستگاه  چند  هر 
مسؤولان ارشد دولتی به این حوادث ورود کرده اند 
اما این ورودها نتوانسته جلوی وقوع مجدد این نوع 
حوادث را بگیرد تا جایی که می توان گفت که این 
حادثه اخیر، آخرین مورد از این دست نیست و 
نخواهد بود. مردم اما از مسؤولان سوال می کنند 

که این حوادث تا چه زمانی باید رخ دهد؟
وقتی خبر واژگونی اتوبوس حامل کارگران کارخانه 
کفش سازی در محور سمنان – مهدیشهر مخابره 
حادثه  اتوبوس  که  نمی کرد  را  فکرش  کسی  شد 
دیده از نوع اتوبوس های درون شهری موسوم به 
خط واحد باشد زیرا این کارخانه خارج از شهر قرار 
داشته و اتوبوس های برون شهری یا مینی بوس و 
ون می بایست کارگران را به سر کار ببرند نه اتوبوس 

مخصوص ترددهای درون شهری؛
روایت یک تصویر عجیب

مانند  که  واژگون شده  اتوبوس  عجیب  تصویر 
ناایمنی  گواه  شده،  تا  وسط  از  مقوایی  جعبه ای 
این دست اتوبوس ها است اتوبوس هایی که برای 
ترددهای درون شهری با سرعت ۶۰ کیلومتر در 
نتیجه  می توان  پس  است.  شده  ساخته  ساعت 
گرفت که این نوع اتوبوس ها قرار نیست مسافران 
را در بین شهرها و در مسیرهای خارج از شهرها 
منتقل سازند حال سوال اساسی اینجا است که 
پس چطور جان جامعه کارگری استان سمنان به 
این اتوبوس ها سپرده می شود که مانند مقوا با یک 

واژگونی از وسط تا می شوند.
تصویر اتوبوس واژگون شده در فضای مجازی 
هم جنجال زیادی به پا کرد اتوبوسی که هیچکدام 
از چهار ستون اصلی اش دوام و طاقتی نیاورده اند 
و این امر به جان باختن سه کارگر و مصدومیت 
بیش از ۲۰ نفر دیگر انجامید که برخی شأن هنوز 
در بیمارستان بستری هستند و با حوادث ترومایی 
که برایشان پیش آمده ممکن است روزها در بستر 
پشت  کارخانه  در  اینکه  جای  به  باشند  بیماری 

دستگاه هایشان به تولید بپردازند.
چه کسی دستور را داده است؟

چه کسی دستور حمل و نقل کارگران با این نوع 
اتوبوس ها را صادر کرده است؟ این سوالی است که 
البته دستگاه قضائی استان سمنان هم به آن ورود 
کرده است. رئیس دادگستری کل استان سمنان با 
اشاره به حادثه واژگونی اتوبوس حامل کارگران در 
مهدیشهر با سه فوتی، گفت: اشخاص حقیقی و 

حقوقی مسئول در این حادثه احضار شدند.
سه  عیادت  جریان  در  عبداللهی  محمدجعفر 
ساعته و شبانه از مصدومان سانحه واژگونی مرگبار 
اتوبوس حامل کارگران یک واحد صنعتی در جاده 
اتوبوس رانی  سازمان  افزود:  سمنان-مهدیشهر، 
به علت به کارگیری وسیله نقلیه ناایمن و راننده 
خودرو  کنترل  در  ناتوانی  علت  به  نیز  اتوبوس 
مقصر شناخته شدند. وی تاکید کرد: احضار شبانه 
اشخاص حقیقی و حقوقی مسئول در این حادثه 
انجام و از آنجایی که اتوبوس های شهری، مجوز 
با  مطابق  مقصران  با  ندارند  را  بین شهری  تردد 

موازین برخورد قانونی خواهد شد.

از  یکی  بیمارستان ها  فرسودگی  و  ایمنی  موضوع 
موضوعات چالش  برانگیز نظام سلامت کشور است؛ 
و  اطهر  سینا  کلینیک  در  آتش سوزی  چون  حوادثی 
بیمارستان گاندی مثال روشنی از این وضعیت ایمنی 

مراکز درمانی کشور است.
به گزارش ایرنا سه سال پیش )تیر ۱۳۹۹( بود که 
در پی آتش سوزی کلینیک سینا اطهر ۱۹ نفر شامل 
کارکنان و مراجعه کنندگان این مرکز درمانی جان خود 
را از دست دادند. علت این حادثه اتصالی برق کولر 
و سرایت آتش به کپسول های اکسیژن گزارش شد و 
در گزارش ها پای مغایرت های آیین نامه ای و ایمنی به 

میان آمد.
واقعیت این است که موضوع بیمارستان های ناایمن، 
قدیمی، فرسوده، امنیت جانی بیماران و کادر درمان 
هر بار با وقوع برخی حوادث، بر سر زبان ها می افتد 
و هر بار هم در گیر و دار کمبودهای بودجه ای و البته 
نبود عزمی جدی برای اصلاح آن، به فراموشی سپرده 
می شود. موضوعی که با حادثه بیمارستان گاندی که 
البته بیمارستانی که یک دهه از افتتاح آن می گذرد ، 

بار دیگر مطرح شد.
با حادثه روی داده برای بیمارستان گاندی که شامگاه 
پنجم بهمن روی داد، بار دیگر زنگ خطر برای مسئولان 
شهری و نظام بهداشت به صدا درآمد تا در سازه های 
بیمارستانی که ملجا مردم به شمار می روند، مقررات 
ایمنی ساختمان بیش از پیش رعایت و نهادهای ناظر 

نظارت جامع تری بر ساخت ساز آن داشته باشند.
در کنار آن، حادثه روی داده برای بیمارستان گاندی 
که عمر چندانی ندارد، بار دیگر موضوع ایمنی پایین و 
فرسودگی بیمارستان هیا پایتخت را برای متولیان نظام 
سلامت یادآور شد زیرا بر اساس آمار وزارت بهداشت، 
حدود نیمی از بیمارستان های شهر تهران بیش از ۴۰ 

سال قدمت دارند. 
روان پزشکی  سال(،   ۱۴۴( سینا  بیمارستان های 
ارتش )۹۴ سال( قدیمی ترین  رازی )۱۰۵ سال(، ۵۰۲ 

بیمارستان های شهر تهران هستند.
امیر ساکی مدیرکل منابع فیزیکی وزارت بهداشت 
از فرسودگی ۷۰ درصد ساختمان های درمانی یا همان 
بیمارستان، در کشور خبر داد و گفته است: بیش از 
۹۰ درصد بیمارستان های فرسوده امکان مقاوم سازی 
توجیه پذیر  آن ها  مقاوم سازی  عبارتی  به  و  نداشته 
نیست و بنابراین این بیمارستان ها باید جایگزین شوند. 
بازسازی بیمارستان های فرسوده یا ساخت بیمارستان 
جدید، نیازمند تامین اعتبار کافی است، اعتباری که 

بودجه های سنواتی جوابگوی آن نیست.
درمانی،  مراکز  فیزیکی  سازه  از  جدای  افزود:  وی 
کشور  سراسر  در  بیمارستانی  تخت های  از  بسیاری 
فرسوده هستند و با در برخی موارد حتی کمبود وجود 
تخت  هزار   ۵۰ حدود  موجود  آمار  اساس  بر  دارد. 
که  منابعی  و  فرسوده هستند  کشور  در  بیمارستانی 

برای توسعه بیمارستان ها و افزایش تعداد تخت های 
بیمارستانی تعریف شده جواب گوی این نیاز نیست.

 ۵۰ کردن  جایگزین  برای  گفته  ساکی  که  آنگونه 
میلیارد  هزار  از ۱۵۰  بیش  فعلی  فرسوده  تخت  هزار 
هزار   ۳۰ باید  حداقل  سال  در  و  دارد  هزینه  تومان 
برنامه پنج ساله  تا در یک  تامین شود  میلیارد تومان 
بیمارستان ها جایگزین شوند. باید یادآور شد که سرانه 
تخت بیمارستانی ایران به ازای هر هزار نفر ۱.۶ است 
اما این عدد در ترکیه ۲.۸ است. این فاصله با کشورهای 
اروپایی بیشتر هم است. برای مثال در بیشتر کشورهای 
اروپایی سرانه تخت بیمارستانی ۴.۵ است. همچنین 
این عدد در کشوری همچون ژاپن به ۱۰-۱۲ تخت به 

ازای هر هزار نفر می رسد.
مشکلات ایمنی در بیمارستان های کشور

شهید  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس  زالی  علیرضا 
بهشتی نیز در این زمینه گفت: علاوه بر فرسودگی ۵۰ 
بیمارستان در شهر تهران، سه هزار و ۲۰۰ هکتار از کالبد 
پایتخت هم فرسوده است که مراکز بهداشتی و درمانی 

در این محدوده قرار گرفتند.
به گفته وی، از مجموع ۱۵۵ هزار تخت بیمارستانی، 
۸۵ درصد آنها مستهلک و قدمت بالا دارند، با توجه 
پنج گسل قرار گرفته ۷۰ درصد  اینکه تهران روی  به 

بیمارستان های پایتخت قدمت بالای ۴۰ سال دارند که با 
توجه به موقعیت جغرافیایی و جمعیت نیاز به نوسازی 

دارند.
زالی تصریح کرد: با توجه به اینکه کشورمان از نظر 
زلزله خیزی جزو پنج کشور دنیا است و بلایای طبیعی 
نیز می توانند تهدیدی برای مراکز بهداشتی و درمانی 
باشند، ایمنی سازی بیمارستانی بحث فانتزی نیست 

بلکه بحث جدی و ضرورتی است.
دوم خرداد امسال بود که ایرنا، فهرست ساختمان های 
فهرست  این  در  کرد؛  منتشر  را  تهران  شهر  ایمن  نا 
حضرت  خمینی)ره(،  امام  های  بیمارستان  اسامی 
رسول اکرم)ص(، لولاگر، طرفه، سینا، بوعلی، شهدای 
یافت آباد و فیاض بخش دیده می شد. علی خضریان 
سخنگوی مجمع نمایندگان استان تهران درباره حادثه 
آتش سوزی بیمارستان گاندی و وجود ساختمان های 
اساس  بر  است:  گفته  چنین  تهران  در شهر  ناایمن 
اطلاعات دریافتی این بیمارستان پیش از حادثه از سوی 
سازمان آتش نشانی اخطارهایی را دریافت کرده اما به 

این اخطارها توجه چندانی نشده بود.
وی تاکید کرد: کماکان در شهر تهران با وجود حوادث 
رخ داده، ساختمان های بزرگ اما پر خطر وجود دارند و 
فعالیت می کنند؛ باید بر اساس قانون سازمان مدیریت 

بحران با تشکیل کارگروهی اقدام به شناسایی اینگونه 
ساختمان ها کند و لازم است تا از فعالیت آنها تا زمان 

رفع خطرات جلوگیری شود.
خضریان ادامه داد: تاکنون در شهر تهران توسط آتش 
نشانی ۳۳ هزار ساختمان ناایمن و ۱۲۳ بنا با وضعیت 
مشابه ساختمان پلاسکو شناسایی شده است. باید برای 
جلوگیری از تکرار حوادثی مشابه ساختمان پلاسکو و 
کلینیک سنا اطهر در شهر تهران، مراجع قضایی نیز پای 
کار بیایند و از ادامه فعالیت این ساختمان ها با پلمب 

آنها جلوگیری کنند.
فرسودگی  و  ایمنی  بحثی  باید  است  مسلم  آنچه 
توجه  مورد  کشور  مدیریتی  سیستم  در  بیمارستانها 
وضعیت  از  مناسب  ارزیابی  با  تا  گیرد  قرار  اساسی 
سازه ای بیمارستان ها و جلوگیری از سلایق شخصی، 
بر  که  حوادثی  وقوع  از  بتوانند  امر  اندرکاران  دست 
اثر عدم بی توجهی و سهل انگاری در پی هشدارهای 
دستگاههای مربوطه رخ می دهد، پیشگیری و حافظ 
جان بیماران و کادر درمان باشند زیرا نکته اینجاست 
که به گفته جلال ملکی سخنگوی آتش نشانی تهران 
تاکنون پنج مرتبه به بیمارستان گاندی اخطار ناایمن 
بودن داده شده بود که آخرین بار آبان ماه امسال بوده 

اما به آن توجهی نشده بود.

جزو  گاندی  بیمارستان  گفت:  تهران  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
ساختمان های نا ایمن با درجه خطر پذیری زیاد بوده است و به رغم 
اخطارهای شهرداری تهران اقدامی در رفع مشکلات ناایمنی ساختمان 

نشد تا حادثه بوجود آمد.
به گزارش ایسنا، احمد صادقی با تأکید بر اینکه بارها و بارها 
گفته ایم که در رعایت مقررات ملی ایمنی ساختمان ها نباید هیچ 
مسامحه ای صورت گیرد،  اظهار کرد: نیاز به اصلاح قوانین بالادستی 
برای ورود اجرایی دستگاه هایی مانند شهرداری هستیم تا از حوادث 

اینگونه جلوگیری شود.
وی ادامه داد: متأسفانه شهرداری و سازمان آتش نشانی 
را  ناایمن  ساختمان های  یا  و  دهند  اخطار  می توانند  تنها 
اما  بر شمرند؛  را  این ساختمان ها  تعداد  و  شناسایی کنند 
نمی توانند نام این ساختمان ها را اعلام عمومی و مستقیما 
برای پلمب این ساختمان ها اقدام کنند؛ چرا که ملاحظات 

امنیتی وجود دارد. 

ورود شهرداری برای پلمب ساختمان های ناایمن در قانون دیده نشده 
است

صادقی افزود: ورود شهرداری برای پلمب این ساختمان ها نیز در 
قانون دیده نشده و قانونگذار  مسیر پر پیچ و خمی را برای این منظور 
پیش بینی کرده که در نهایت ذینفع و مالکان باید نسبت به ایمنی 
ساختمان ها اقدام کنند؛ اما نتیجه این مسامحه کاری چه بوده؟ تا کی 
باید شاهد این حوادث باشیم؟ پلاسکو، متروپل و حالا بیمارستان گاندی 
و صدها ساختمان پر رفت و آمد دیگر که در لیست ساختمان های نا 
ایمن قرار دارند. صادقی در ادامه اظهار کرد: در بررسی که تا آبان ماه 
از سوی سازمان مدیریت بحران صورت گرفته بود بیمارستان گاندی و 
شماری از مراکز درمانی دیگر جزو ساختمان های نا ایمن و با درجه خطر 
پذیری زیاد بوده اند و شهرداری به آنها اخطار داده است؛ اما نمی توان 
به دلیل ملاحظات اسامی را اعلام عمومی کرد، این ملاحظات تا به 
کی؟ اگر رشادت و سرعت عمل نیروهای غیور آتش نشان و اورژانس 
در تخلیه بیمارستان گاندی و انتقال بیماران نبود، تهران بار دیگر عزادار 

می شد. وی گفت: دستگاه های امنیتی و قضایی باید انتشار عمومی 
فهرست این ساختمان ها را در درجه اولویت کاری خود قرار دهند؛ چرا 

که جان شهروندان مهم است.
لزوم انتشار عمومی فهرست ساختمان های نا ایمن با درجه خطر 

پذیری زیاد
صادقی  افزود: ملاحظات امنیتی و اقدامات قضایی باید در راستای 
حفظ جان مردم باشد و در حال حاضر مهمترین اقدام برای حفظ جان 
شهروندان انتشار عمومی فهرست ساختمان های نا ایمن با درجه خطر 
پذیری زیاد است. که بسیاری از مراکز درمانی و تجاری را شامل می 

شود که روزانه محل تردد و تجمع بسیاری از شهروندان می باشد.
بنا براعلام روابط عمومی شورای شهر تهران، صادقی در پایان گفت: 
امیدواریم مسئولان ذیربط  به این موارد اعتنا کنند و دیگر شاهد حوادث 
اینچنینی نباشیم، دیگر بس است، شاهد حوادث تلخ بودن و از دست 
دادن عزیزان ، صدمه دیدن جان بر کفان برای انتفاع یک عده خاص، 

دیگر بس است.

امروز گاندی؛ فردا نوبت کدام بیمارستان است؟

هشدارهای مدام
بروز حادثه در بیمارستان گاندی، هرچند آسیبی به بیماران وارد نکرد اما بار دیگر زنگ خطر احتمال بروز اتفاقاتی از این دست را برای مراکز درمانی و 

بیمارستانی پایتخت به صدا درآورد؛ حوادثی چون کلینیک سینا اطهر که می تواند مرگ ناگوار شهروندان را هم رقم بزند.

مراکز درمانی و تجاری ناایمن باید پلمب شوند

حادثه روی داده 
برای بیمارستان 

گاندی که 
عمر چندانی 

ندارد، بار 
دیگر موضوع 
ایمنی پایین 
و فرسودگی 

بیمارستان هیا 
پایتخت را برای 

متولیان نظام 
سلامت یادآور 

شد

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا گفت: باید به صورت جهادی به مقابله با 
جنگ اقتصادی دشمن برویم و برخورد با مجرمان اقتصادی و قاچاق کلان جزو 

اولویت های کاری پلیس امنیت اقتصادی است.
به گزارش ایسنا، سردار حسین رحیمی در قرارگاه مرکزی مقابله با قاچاق کالا 
و ارز در استان هرمزگان، با اشاره به اینکه کارهای ارزشمندی در استان هرمزگان 
در راستای مقابله با قاچاق کالا انجام شده است، گفت: شاهد یک روند رو به 
رشد و تلاش جهادی در حوزه مبارزه با قاچاق کالا  هستیم که این حرکت جهادی 
کاملا مشهود و ملموس است وانتظار و درخواست ما این است که این روند روز 
به روز جدی تر شود. رحیمی با اشاره به تاکید فرمانده فراجا مبنی بر جهش پلیس 
امنیت اقتصادی، گفت: تلاش کردیم که با طرح ها و عملیات های هدفمند و 
تمرکز بر روی پرونده های کلان، سال سختی را برای قاچاقچیان رقم بزنیم و در این 
راستا مقابله بی امان و هدفمند با مقوله قاچاق کالا در سایه اشرافیت اطلاعاتی 
به صورت مستمر در دستورکار است. رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا در 
تشریح اقدامات انجام شده برای استقرار پلیس در مبادی رسمی و مبارزه با جرایم 
گمرکی، گفت: آثار مخرب جرایم اقتصادی دامن گیر و فراگیر است و در حقیقت 
متضرر این جرایم عموم مردم هستند. جرایم ومفاسد اقتصادی تبعات مختلفی 
را در سایر حوزه های اجتماعی، فرهنگی و ... در پی دارد و در واقع کالای قاچاق 

همانند خنجری از پشت به اقتصاد کشور و تولید ضربه وارد می کند.
دانشکده پلیس امنیت اقتصادی افتتاح می شود

رحیمی با تاکید بر اینکه آموزش کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی یکی از 

مباحث جدی است که ما آن را دنبال می کنیم، افزود: رسته و رشته پلیس 
امنیت اقتصادی را مصوب کردیم و اکنون به دنبال افتتاح دانشکده پلیس امنیت 
اقتصادی هستیم، اما در کنار این مهم لازم است که ما در اقدام و عمل نیز 
گام های اساسی برداریم. وی با اشاره به اینکه در راستای مقابله با قاچاق باید از 
همه ظرفیت ها استفاده کنیم، ادامه داد: در حوزه جاده ها ظرفیت بسیار خوبی 
تحت عنوان پلیس راه و سامانه هایی نظیر »سپهتن« و »سپاپد« را در اختیار 
داریم که باید در جهت مقابله با  قاچاق کالا و برخورد با شوتی ها از این ظرفیت 

به نحو احسن استفاده شود.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا اظهارکرد: در حوزه اقتصادی همانند هر 
حوزه دیگری باید نقاط قوت و ضعف شناسایی و همانگونه که در تقویت نقاط 
قوت تلاش شود باید نقاط ضعف بررسی و مرتفع شود و از آنجا که موضوعات 
اقتصادی از ظرافت و فراز و نشیب های بسیاری برخوردار است از این رو لازم 

است که در این حوزه حساسیت و دقت لازم به عمل آید.
رحیمی اضافه کرد: بدون شک وجود کالای قاچاق تبعات بسیاری در حوزه های 
مختلف به خصوص در حوزه اقتصادی برجای می گذارد که برخورد و مقابله 
همه جانبه با آن لازم و ضروری است و اهمیت این موضوع تا بدانجاست که به 
اطمینان می توان گفت که استفاده از کالای قاچاق به منزله ترویج فقر و فلاکت 
در جامعه است از این رو لازم است علاوه بر مسئولان امر که با تلاش مضاعف 
خود در این حوزه تاثیر گذار هستند همه مردم نیز سهم خود را در این رابطه 

ادا کنند.

جنگ امروز دشمن، جنگ تمام عیار اقتصادی است
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا با بیان اینکه وجود پلیس باید امنیت آفرین 
باشد، گفت:جنگ امروز دشمن، جنگ تمام عیار اقتصادی است، باید به صورت 
جهادی به مقابله با این پدیده برویم، برخورد با مجرمان اقتصادی و قاچاق کلان 
جزو اولویت های کاری پلیس امنیت اقتصادی است. خوشبختانه آمارعملکرد 
استان هرمزگان در بحث مقابله با قاچاق کالا بسیار خوب و چشمگیر است و 
تکلیف محوله تاکنون با توجه به بضاعت موجود به نحو احسن انجام شده است.

کشف ۲۹ هزارمتر پارچه قاچاق از خانه ای در جنوب تهران
رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ از کشف بیش از ۲۹ هزار متر پارچه 

قاچاق از یک ساختمان مسکونی در جنوب تهران خبرداد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ مهدی افشاری در تشریح جزئیات این خبر گفت:  
ماموران پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ با انجام اقدامات فنی و پلیسی موفق 
به کشف محل دپوی پارچه قاچاق در محدوده جنوب پایتخت شدند. رسیدگی 
به این پرونده در پی انجام اقدامات اطلاعاتی ماموران در دستورکار قرار گرفت 
چرا که در جریان آن مشخص شد مقادیری پارچه خارجی قاچاق در یک باب 

ساختمان مسکونی در جنوب تهران دپو شده است.
افشاری با بیان اینکه هماهنگی با مقام قضایی برای انجام عملیات انجام شد، 
گفت: ماموران پلیس امنیت اقتصادی اقدام به بازرسی  از این منزل مسکونی 
کردند که در جریان آن مقادیر انبوهی انواع پارچه خارجی که زیرزمین ساختمان 

دپو شده و فاقد هرگونه اسناد و مدارگ گمرکی بود، کشف و ضبط شد.

وی با بیان اینکه کالاها شامل ۴۷۶ رول انواع پارچه قاچاق بود، گفت: این 
پارچه ها جمعا بیش از ۲۹ هزار متر و محصول کشورهای چین و هند بود. 

کارشناسان ارزش ریالی آن را بالغ بر ۴۰ میلیارد ریال اعلام کردند. 
به گفته رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ در همین راستا نیز یک نفر 
دستگیر و پرونده قضایی نیز تشکیل شده است. همچنین متهم نیز به همراه 
پرونده متشکله روانه دادسرا شد. تحقیقات تکمیلی نیز در خصوص این پرونده 

درحال انجام است.

سردار رحیمی:
وز، جنگ تمام عیار اقتصادی است جنگ امر

واکنش آتش نشانی به مقصر اعلام کردن »ته سیگار« در حریق بیمارستان گاندی
پس از آنکه برخی از رسانه ها علت حریق در بیمارستان گاندی را »ته سیگار« اعلام کردند، معاون پیشگیری 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران با رد این خبر گفت که علت وقوع حریق در بیمارستان گاندی 

در حال بررسی است.
به گزارش ایسنا، حوالی ساعت ۱۸:۳۰ عصر پنجشنبه بود که تصاویری از وقوع حریق در بیمارستان گاندی 
منتشر شد. حریقی که گویا از نمای ساختمان آغاز شده و با توجه به جنس کامپوزیتی آن به سرعت گسترش 
پیدا کرد. این حریق که وقوع آن نگرانی هایی زیادی را نسبت به سلامت بیماران و افراد حاضر در بیمارستان ایجاد 
کرده بود، سرانجام با اقدام به موقع عوامل آتش نشانی و همراهی دیگر دستگاه های امدادی نظیر اورژانس و ... 

در تخلیه بیمارستان به خیر گذشت و بدون حتی یک مورد مصدوم یا فوتی ناشی از آتش سوزی به پایان رسید.
پس از آن اما، انتقادها از وضعیت ایمنی این بیمارستان بالا گرفت و سید جلال ملکی، سخنگوی سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران به ایسنا گفت که این بیمارستان تاکنون پنج بار از سوی آتش نشانی اخطار 
ایمنی گرفته بود که  آخرین مورد آن آبان ماه امسال بود. موضوعی که بار دیگر بحث بر سر ایمنی بیمارستان ها و 

مراکز درمانی را به موضوع روز بدل کرد.
در کنار این اظهارات اما، یکی از رسانه ها به گمانه زنی در مورد علت این حادثه پرداخت و به نقل از یکی از 

پرسنل این بیمارستان اعلام کرد که ته سیگار کارگری که در طبقه پانزدهم این بیمارستان مشغول به کار بوده 
موجب این آتش سوزی شده است. این اظهارات درحالی مطرح شد که تاکنون هیچ اظهارنظری در مورد علت 
حادثه از سوی مقامات رسمی منتشر نشده و حتی احمد وحیدی، وزیر کشور نیز که در شب حادثه در مقابل 
این بیمارستان حاضر شده بود، گفته بود که چندین احتمال و گزارش در این خصوص مطرح شده، اما اعلام آن 
نیازمند بررسی های دقیق است. در همین راستا کامران عبدولی، معاون پیشگیری سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهر تهران در گفت وگو با ایسنا این ادعا را رد کرد و گفت: علت وقوع حریق در بیمارستان گاندی از سوی 
کارشناسان سازمان آتش نشانی تهران در حال بررسی است و با توجه به اینکه بررسی ها ادامه دارد، تاکنون موردی 
هم به عنوان دلیل این حادثه اعلام نشده است. عبدوِلَی ادامه داد:  در اینکه این بیمارستان دارای مشکلات ایمنی 
بوده و بارها نیز اخطار دریافت کرده بود، شکی نیست. اما در حال حاضر علت قطعی وقوع حریق مشخص 

نیست. از این رو مواردی که در برخی از رسانه ها مطرح شده، نادرست است.
معاون پیشگیری سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران همچنین گفت: موضوع بررسی علت حریق، 
یک اقدام تخصصی است و کارشناسان آتش نشانی با بررسی شواهد و تمامی آثار موجود و همچنین دانش 

تخصصی علت را بررسی و اعلام می کنند. بنابراین نمی توان آن را به نقل پرسنل و ... اعلام کرد.


